
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

آغاز به کار بزرگ ترین پروژه 
پویانمایی برای خردسالان 

تولی��د مجموع��ه پویانمای��ی »بچه ه��ای 
ساختمان گل ها« رس��ماً آغاز شد. به گزارش 
تس��نیم، امید مرندی مدیرعامل اس��تودیوی 
پویانمای��ی صبی��ان اع��ام ک��رد: »بچه های 
ساختمان گل ها« دومین مجموعه استودیوی 
صبیان، در قالب پویانمایی و برای رده س��نی 
خردسال اس��ت که در قالب یک مجموعه 91 
قسمتی با تکنیک کات اوت تولید خواهد شد.  
مرندی افزود: براس��اس فرآیند طراحی ش��ده 
برای تولید صنعتی پویانمایی در این استودیو، 
هم اکنون به س��رعت تولیدی با خروجی 112 
دقیقه در ماه رسیده ایم و امیدواریم تا پایان دی 
ماه، تولید 52 قسمت از این مجموعه را به پایان 
برس��انیم. همچنین در این جشن، محمدرضا 
سرشار، سرپرست گروه نویسندگان »بچه های 
ساختمان گل ها« اظهار داشت: نتیجه فعالیت 
نفس��گیر گروه »پویانگاران فردا« در بیش از 9 
ماه، به تصویر کشیدن مناسبات کودکان با سایر 
اعضای خانواده و اجتماع در یک خانواده ایرانی- 
اسامی، برای خردسالان و با مقتضیات درک و 
فهم این گروه سنی در قالب فیلمنامه »بچه های 

ساختمان گل ها« بود.  

انتصاب مدیر جدید رادیو قرآن 
طی حکمی از سوی نسرین آبروانی، معاون 
صدای رسانه ملی سید میعاد صالحی به عنوان 
مدیر ش��بکه رادیویی قرآن منصوب ش��د.  به 
گزارش تسنیم، بخشی از اهداف و مأموریت های 
مورد تأکید معاون صدا به مدیر جدید ش��بکه 
قرآن، نوسازی و ارتقای کیفیت برنامه ها و ایجاد 
تحول و توازن مطلوب در کنداکتور ش��بکه و 
افزایش میزان مخاطبان و ترویج فرهنگ انس 
با قرآن کری��م در جامعه و بهره گیری جامع از 
گستره موضوعات و مفاهیم و علوم قرآنی است. 
مع��اون صدا در این حکم همچنین از زحمات 
و تاش های ارزشمند محمدحسین محمدزاده 
مدیر پیش��ین رادیو قرآن در مدت تصدی این 

سمت قدردانی کرد.

راه اندازی کتابخانه تخصصی 
کودک و نوجوان 

معاون فرهنگی سازمان فرهنگی- هنری که 
شهرداری تهران گفت: تنها کتابخانه تخصصی 
ک��ودک و نوج��وان در هفته کت��اب جمهوری 
اسامی افتتاح خواهد ش��د.  به گزارش فارس، 
حجت الاس��ام حس��ن ناصری  پور معاون امور 
فرهنگی س��ازمان فرهنگی- هنری ش��هرداری 
ته��ران در این ب��اره گفت: ای��ن مجموعه تنها 
کتابخان��ه تخصصی کودک و نوجوان س��ازمان 
فرهنگ��ی- هنری ش��هرداری تهران می ش��ود. 
براساس این گزارش، کتابخانه تخصصی کودک 
و نوجوان در فرهنگسرای اشراق راه اندازی خواهد 
شد. مرکز 28 کانون تهران پس از سال ها فعالیت 
چندی پیش از س��وی مدیریت فرهنگس��رای 

اشراق تعطیل و ساختمان آن تخلیه شد.

کمال تبریزی: خندوانه
 خندیدن برای هیچ است

کمال تبریزی گفت: آنچه در خندوانه اتفاق 
می افتد، خندیدن برای هیچ اس��ت. به گزارش 
ایسنا، تبریزی افزود: مشکات بسیاری گریبان 
جامعه و مردم را گرفته است و گویی عده ای با 
مشاوره با روانکاوان به این نتیجه رسیده اند که 
جامعه را فقط به س��مت خنده ببرند، آن هم 
خنده بی دلیل. این فیلمس��از با اشاره به تاش 
برنامه »خندوانه« برای شاد کردن مردم افزود: 
آنچه در این برنامه اتفاق می افتد، خندیدن برای 
هیچ اس��ت اما این خنده  درمانی نیست و این 
وضعیت در جامعه ترویج می شود تا جایی که 

فکر می کنیم باید خود را به نفهمی بزنیم.

جلسه سردار نقدی با شورجه 
برای ساخت سریال موسی)ع(

س��ردار نقدی درب��اره روند پیش��روی در 
پ��روژه موس��ی)ع( بیان کرد جمال ش��ورجه، 
کارگ��ردان ای��ن س��ریال درخواس��ت ک��رده 
 اس��ت جلس��ه ای را ب��ا وی داش��ته باش��د. 
به گزارش مهر، سردار محمدرضا نقدی درباره 
همکاری هایی که قرار بود برای ساخت سریال 
»موسی)ع(« داشته باشد، عنوان کرد: تا جایی 
که اطاع دارم صداوس��یما دنبال کردن کار را 
پذیرفت��ه و گفت وگوهایی ه��م صورت گرفته 
اس��ت. وی ادامه داد: من از نتیجه نهایی خبر 
ندارم اما ش��نیده ام که کار به جاهای خوب از 
جمله تعهد اجرایی رسیده است. سردار نقدی 
در پایان س��خنانش بیان ک��رد: برادر عزیزمان 
آقای شورجه که مسؤولیت این پروژه را برعهده 
گرفته از من خواسته جلسه ای را در خدمتش 
باش��یم و ان ش��اءالله بزودی این اتفاق محقق 
خواهد ش��د. سریال »موس��ی)ع(« قرار بود به 
کارگردانی فرج الله سلحش��ور ساخته شود که 
بعد از او جمال شورجه قرار شد کارگردانی این 

پروژه نیمه تمام را برعهده بگیرد.

اکران»یتیم خانه ایران« 
پس از ایام محرم

فیلم س��ینمایی »یتیم خانه ایران« ساخته 
ابوالقاس��م طالبی پس از دهه اول محرم اکران 
می ش��ود. به گزارش فارس، فیلم س��ینمایی 
»یتیم خان��ه ای��ران« که قرار بود ش��هریورماه 
در س��ینماها نمایش داده ش��ود به بعد از ایام 
اباعبدالله الحس��ین)ع( موکول شد.  سوگواری 
این در ش��رایطی است که هنوز پروانه نمایش 
فیلم نیز از سوی ش��ورای پروانه نمایش صادر 
نشده است و با توجه به آیین نامه شورای صنفی 
نمایش 2 ماه از صدور مجوز نمایش باید بگذرد 
تا پخش کننده امکان نمایش فیلم را از شورای 

صنفی نمایش حصول کند.

رحیم شهریاری:
شرکت های اسرائیلی 

مجری کنسرت های آنتالیا 
رحیم شهریاری معتقد است که در پس پرده 
کنسرت های آنتالیا شرکت های اسرائیلی هستند 
و به همین دلی��ل هرگز حاضر به حضور در این 
تورها نشده است.  به گزارش تسنیم، این خواننده 
آذری زبان در نشست خبری تور کنسرت هایش 
درباره وضعیت کنسرت های موسیقی در آنتالیا 
گفت: هر س��ال از من دعوت می شود که در تور 
کنسرت های آنتالیا شرکت کنم اما خوشبختانه 
بموقع فهمیدم که پشت ماجرای این کنسرت ها 
ش��رکت های اسرائیلی هس��تند و تن به این کار 
ندادم. وی افزود: بزرگ ترین کنسرت های ترکیه را 
مسؤولان کانال GEM برگزار می کنند و حامیان 
اینها ش��رکت های اس��رائیلی هستند. من هرگز 
حاضر نیستم در همکاری با چنین شرکت هایی 
کنسرت هایی برگزار کنم تا هموطنانم را از ایران 

به ترکیه بکشانم.  

افتتاح نمایشگاه عکس »به نام 
زیتون« درباره سوریه

نمایش��گاه عکس »به نام زیتون« با محوریت 
عکس ه��ای حس��ین مرصادی از جنگ س��وریه 
در حوزه هنری افتتاح ش��د. به گزارش تس��نیم، 
نمایش��گاه عکس »به نام زیتون« ک��ه روایتی از 
سفر حسین مرصادی به عنوان رزمنده و عکاس 
به جبهه سوریه است، با حضور مقامات فرهنگی 
و سیاس��ی افتتاح ش��د.  در ابتدای این مراس��م 
سیداحسان باقری، مدیر خانه عکاسان بیان کرد: 
این عکس ه��ا را فردی گرفته که در درجه اول به 
عن��وان رزمنده و بعد به عنوان عکاس وارد نبرد با 
دشمن شده و با س��ختی های عکاسی در چنین 
ش��رایطی، توانس��ته بخوبی ایثار و فضای معنوی 
موجود را به ما منتقل کند. این عکس ها حرف های 
زیادی برای گفت��ن دارند. در ادامه این مراس��م، 
مهدی کاسی از همرزمان شهید حامد کوچک زاده 
اظهار کرد: در شهرهای محاصره شده بیشتر مادران 
شهدا جوان بودند و تعداد بسیار زیادی نوجوان در 
این منطقه توسط تک تیراندازها به شهادت رسیده 
بودند. کاسی با اشاره به اینکه تجارب دفاع مقدس 
برای مدافعان حرم ارزش��مند و مفید بود، گفت: 
امیدوارم با نشان دادن این عکس ها ارزش زحمات 

مدافعان حرم بیشتر درک شود.

کنگره شعر »مواهب« 
به آیین اختتامیه رسید

آیین اختتامیه نخستین کنگره شعر نیایشی 
»مواهب« با حضور استاد محمدعلی مجاهدی، 
علیرضا ب��رازش و برگزیدگان این کنگره در قم 
برگزار می ش��ود. به گزارش فارس، این مراس��م 
به صورت رس��می با سخنان استاد محمدعلی 
مجاهدی ش��اعر و پژوهشگر شناخته شده  شعر 
آیینی درباره ش��عر توحی��دی و مناجات نامه ها 
آغاز خواهد ش��د. ش��عرخوانی ج��واد محدثی، 
جواد محمدزمانی، س��یدمحمدجواد شرافت از 
شاعران موفق ش��عر آیینی و نیایشی، رونمایی 
از کتاب کنگره و شعرخوانی برگزیدگان از دیگر 
بخش های آیین اختتامیه نخستین کنگره شعر 
»مواهب« خواهد بود. عاقه مندان برای حضور 
در این مراسم می توانند ساعت 18 روز یکشنبه 
31 م��رداد ماه به س��الن آمفی تئات��ر کتابخانه 
آیت الله خامنه ای به نش��انی قم، خیابان شهید 
لواسانی )خیابان ساحلی( مراجعه کنند. کنگره 
ش��عر مواهب به ابتکار و همت حوزه هنری قم 
و هم��کاری بس��یج هنرمندان ق��م و اداره کل 

کتابخانه های عمومی استان برگزار می شود.

اجرای شهرداد روحانی
 به یاد جانبازان دفاع مقدس

چهارمین شب فستیوال »شب های موسیقی 
بارانا« میزبان ش��هرداد روحان��ی و عاقه مندان 
موسیقی کاسیک بود که بار دیگر در فضای باز 
کاخ نیاوران اجرا شد. به گزارش فارس، شهرداد 
روحانی اجرایش را با قطعه   »س��رزمین مادری« 
آغاز کرد و درب��اره  این قطعه توضیح داد: قطعه  
»س��رزمین مادری« را در زمان 8 س��ال جنگ 
تحمیلی ساختم، آن هم به یاد انسان های والایی 
که با فداکاری های ش��ان باعث شدند حتی یک 
وجب از خاک عزیز کشورمان را از دست ندهیم.

گ�روه فرهنگ و هنر :پس از نزدیک به 2س��ال از 
زمان انتشار خبرهایی درباره ساخت کلیپی در قالب 
یک پروژه بزرگ در فضای ملی و حماسی، بالاخره 
»ایستاده ایم2« با نام دقیق » ایستاده ایم تا آخرین 
قطره خون« رونمایی و اکران شد. این نماهنگ که 
در قالب سینمایی ساخته ش��ده است، جلوه های 
ویژه پرحجمی دارد که بخش اصلی کار را تشکیل 
می ده��د. س��ازندگان این نماهن��گ آن را اتفاقی 
تجربه نشده در کشور می دانند. به بهانه آغاز توزیع 
سراسری این نماهنگ با محمدرضا شفاه و حسین 
حقیقی، تهیه کننده و خوانن��ده این کار گفت وگو 

کرده ایم. متن این گفت وگو را در زیر می خوانید.
***

  نماهنگ »ایستاده ایم1« یکی از تجربیات خوب 
در ح�وزه نماهنگ و س�رود بود. کاری که بس�یار 
ه�م دیده ش�د و زمین�ه را برای اثر بع�دی فراهم 
کرد. درباره آن کار و ش�رایط رس�یدن به نماهنگ 

»ایستاده ایم 2« توضیح  دهید. 
محمدرضا ش�فاه: یکی از دغدغه های مهم ما در ایام 
فتنه که دشمن به شکل یکپارچه فضای تبلیغاتی با 
س��رود و نماهنگ ایجاد کرده بود این بود که چرا ما 
در زمینه موسیقی و سرود کاری قوی و تاثیرگذار که 
متناسب با این فضا ساخته شده باشد، نداریم. در میان 
جلسات مان در آن روزها، همسر بنده، خانم شادمهری 
که نام ش��ان به عنوان ش��اعر در کار »ایستاده ایم1« 
هست، یک موسیقی بی کام از تئودور آکیس را برای 
من پخش کردند. متوجه ش��دم چقدر فضا و حس 
خوبی دارد. استفاده از موسیقی هایی با فضای انقابی 
در کشورهای مختلف که فضای انقابی دارند یکی از 
کارهای رایج در حوزه تبلیغات برای انقاب هاست و 
این کار هم به کرات اتفاق افتاده است. در همان فضا 
ما موسیقی ایستاده ایم را ساختیم که کاما فعالیت 
پارتیزانی و دغدغه مندانه بود. محمدباقر مفیدی کیا 
طرح خوبی نوشت و پایش ایستاد. خیلی کار سختی 
بود. همه آنهایی که بای��د کمک مان می آمدند ما را 
تهدید کردن��د که چرا هزینه می کنید. ما زمانی که 
در میدان آزادی فیلمب��رداری می کردیم، گروه های 
مختلف انواع پیامک ها را می دادند، ریس��ک زیادی 
داشت. اما بعد که دیده شد در فضای رسانه خیلی ها 
استقبال کردند و حتی خیلی ها گفتند این کار ماست.  
  قبل از آن مورد مشابهی در حوزه سرود نداشتیم!

محمدرض�ا ش�فاه: خانه س��رود اوج فعالیت هایی 
می ک��رد، ام��ا آن طور که باید با اس��تقبال مواجه 
نمی شد. چون می دانید موسیقی برای شنیده شدن 
خیلی نیاز به تصویر دارد. ما این کار را انجام دادیم و 
تصویر و فضای خوبی ایجاد کردیم. تحسین رهبری 
در دیدار ش��عرای س��ال 93 ما را برای ساخت کار 
جدید راغب تر کرد. ایشان به بنده گفتند: این کار 

خیلی خوب بود، سعی کنید متوقف نشود. 
  2س�ال زمان زی�ادی برای تولی�د یک نماهنگ 
نیست؟ خودتان درباره کم و کیف اثر توضیح دهید.

محمدرضا شفاه: »ایستاده ایم2« تجربه ای است که 
قبا هیچکس در ایران نداشته است. ما با بهترین 
متخصص جلوه های ویژه کشور کار را پیش بردیم. 
حجم سنگین جلوه های ویژه کار باعث شد زمانی 
طولانی صرف این کار شود. تصور اولیه ما این بود 
که این کار در نهایت در 4-5 ماه تمام می ش��ود اما 
اینطور نشد. سال گذشته به خاطر مسائل بودجه ای 
به صورت مقطعی کار تعطیل می ش��د چون پولی 
نبود که هزینه ها را بدهیم. در واقع اگر مدیران حوزه 
صبور نبودند و اینقدر منطقی رفتار نمی کردند، کار 
موفق نمی شد، چرا که هزینه جلوه های ویژه برای 

باشگاه فیلم سوره کمرشکن بود. 
  اتفاقا موضوع هزینه پروژه یکی از مباحثی است 
که درباره  این اثر و در واقع درباره ش�ما زیاد مطرح 

می شود؛ اینکه شاید کمی زیاد هزینه شده است. 

محمدرضا ش�فاه: ببینی��د! ابعاد این پ��روژه ملی 
اس��ت. مدیران، ملی بودنش را زمانی که می بینند 
می فهمند. تجربه نش��دنش خیلی موضوع مهمی 
اس��ت. امروز ماحصل کار ما تجربه ای است که در 
اختیار سینمای ایران است و هرکس می تواند از این 
تجربه استفاده کند. این یک اتفاق بزرگ در حوزه 
ساخت یک کلیپ با ابعاد بیگ پروداکشن است و از 
این جهت می گویم قبا اتفاق نیفتاده است. در واقع 
ما نمی خواستیم بیگ پروداکشن شود، آنچه در این 
کلیپ بود این اقتضا را ایجاب می کرد که یک پروژه 
بزرگ باشد. این کار نگاه مخاطب را ارتقا می دهد. 
ما وقتی »ایستاده ایم1« را ساختیم بعد از استقبال 
و پخش آمدند گفتند این را با 20میلیون می شود 
ساخت. حتی یک نفر ادعا کرد با 5 میلیون تومان 
می تواند بس��ازد! س��ر همان پروژه »ایستاده ایم1« 
خیلی به ما فش��ار وارد شد که زیاد هزینه کردید. 
وقتی ش��ما کاری را انج��ام دادید و صاحب تجربه 
شدید، نفر بعدی حتما روی تجربه شما می ایستد و 
ادعا می کند چون این تجربه تسری پیدا کرده است. 
تجربه های اول هزینه های تحقیق و پژوهش دارد 
که کارهای مشابه بعدی به خاطر استفاده از همین 
تجربیات این هزینه ه��ا را ندارند. ما وقتی کاری را 
انجام می دهیم که کسی تجربه نکرده، در واقع داریم 

پروتو تایپش را طراحی می کنیم. 
  پس به نظر شما برای کار حرفه ای و تجربه ای که 

کسب شده، هزینه زیادی صرف نشده است. 
محمدرضا شفاه: من درباره پروژه های مختلف نظرم 
این است که قبل از هر هزینه ای بیاییم فکر کنیم 
و ببینیم آیا این پروژه خوبی هس��ت یا خیر؟ نیاز 
ما را جواب می دهد یا نه؟ نکته دوم این اس��ت که 
اگر این کار خوبی هس��ت، آیا افرادی بوده اند که با 
همین قدرت نفوذ در مخاطبان، جدی و جسورانه 
چنین کارهایی کرده باش��ند؟ یعنی آیا نمونه های 
پیشینی داریم که این جنس کار را با هزینه کمتری 
انجام داده باشند؟ این دو مساله خیلی مهم است. 
چون وقتی کار تمام می شود، خیلی ها ادعا می کنند 
می شد هزینه کمتری صرف آن کرد. بهترین جواب 
ما این است که کسانی که مدعی هستند، بروند و 

شبیه به این کارها را بسازند.
  آقای حقیقی! ش�ما به عنوان خواننده و در واقع 
نقش اول »ایستاده ایم 2«، نظرتان درباره کلیت کار 
چیس�ت؟ چون به نظر می رس�د در نماهنگ هایی 
که تصویر بر موس�یقی و صدا غلبه دارد، کار برای 

خواننده سخت تر است. 
حس�ین حقیق�ی: این پروژه ب��ه لحاظ هماهنگی 
موس��یقی و تصویر نیز ویژه اس��ت. ه��م تصویر، 
هم موس��یقی و هم ش��عر با آقایان روش��ن بین و 

رضوانی به همراه فیلمنامه آقای مفیدی کیا پیش 
می رفت. یعنی ما تصویر را می دیدیم و در استودیو 
می خواندیم و آقای مفیدی کیا می دید و فیلمنامه 
می نوشت. به عنوان مثال درباره یک ترکیب کامی 
»کش��تی جنگی« در کار اس��تفاده کردیم و از آن 
استقبال هم شد، این نمود داشت. شما اگر به کسی 
بگویید درباره ایستادگی و مقاومت شعر بگوید، شاید 
کسی از ترکیب »کشتی جنگی« استفاده نکند ولی 
اینجا جایی بود که باقر مفیدی کیا می گفت چون 
می خواهم در تصویر باشد، حتما کشتی جنگی در 

شعر هم باید بیاید. 
  در واقع شعر در فرآیند گفته می شد.

حسین حقیقی: بله! ما فقط می دانستیم یک شعر 
برای »ایستاده ایم2« می خواهیم.

  آقای شفاه! شما در این فرآیند از افراد موثر جبهه 
فرهنگی انقلاب مشورت می گرفتید؟ 

محمدرضا شفاه: جنس پروژه های ما طوری نیست 
که بتوانیم در می��ان کار تغییر ایجاد کنیم. درباره 
کلیت کار خیلی مش��ورت می گرفتیم و می گیریم 
ام��ا چ��ون پروژه ها تیم هنری دارند، در جلس��ات 
مختلف شرکت می کنند، طرح را ارائه می دهند و 
س��رمایه گذار برای حمایت اقناع می شود، بنابراین 
نمی شود نظراتی را که در میانه کار اضافه می شوند 
وارد کرد، حداقل من بلد نیس��تم چطور می ش��ود 

تغییر داد اما تعامل داریم.
  در »ایستاده ایم1« فضایی که ایجاد کرده بودید، 
تف�اوت مدل ها و آدم ها و مش�ترک بودن در هدف 
کمی مش�خص بود. در ای�ن کار تلاش کردید ملی 
بودن کار و حضور همه طیف ها در قصه و اجرا شکل 

بگیرد. 
محمدرضا شفاه: بله! همانطور که در کار می بینید 
آدم های مختلفی در فضا تعریف ش��ده است چون 
لوکیشن در جنوب هم بود اتفاقا این فضا بیشتر بود. 
ما 400مترمربع دکور استفاده کردیم و این فضاها 

را گنجاندیم.
  نظر برخی این است که کار »ایستاده ایم1« مهیج تر 
است یعنی تحرک و کششی که »ایستاده ایم2« در 
مخاطب ایجاد می کند با این حجم از جلوه های ویژه 

نسبت به کار قبلی پایین تر است.
محمدرضا ش�فاه: این اظهارنظر خیلی س��لیقه ای 
اس��ت. این کار در مراس��م رونمایی 3-2 دقیقه با 
تش��ویق ممتد حاض��ران روبه رو ش��د. این خیلی 
نکته مهمی است. نکته مهم تر اینکه ما این کلیپ 
را به صورت س��ینمایی ساختیم که در سینماها و 
همایش ها اکران خواهد شد. قطعا نسخه تلویزیونی 
تاثیرش از نسخه سینمایی کمتر و همین طور نسخه 
موبایلی تاثیرش از نسخه تلویزیونی کمتر است. این 

کلیپ با توجه به گستره  نمایشی که خواهد داشت 
اصلی ترین موج تاثیرگذاری خودش را در همایش ها 
خواهد داش��ت. مهم ترین نوع ارتباط مخاطب هم 
آنجا خواهد بود. من نمی گویم اگر آنجا نباشد دیده 
نمی ش��ود اما این کار چون برای پخش در سالن، 
کارگردانی و آماده ش��ده اس��ت، اصلی ترین محل 
ارائه اش سالن است. هرچند مخاطب های عام هم 
در تلویزیون با دیدنش اشک ریختند اما ارزیابی ای 

درباره نسخه موبایل ندارم. 
  فکر می کنم یکی از موارد مورد نقد شما، توزیع 
»ایس�تاده ایم1«و پخش  نامناسبی بود که در سیما 

اتفاق می افتاد. 
محمدرضا شفاه: بله! اینکه ایستاده ایم را فقط در روز 
انتخابات پخش می کنند یا در روز راهپیمایی میان 
تصاویر پرش��ور جمعیت بخش هایی از آن را کات 
و پخش می کنند مورد پس��ند ما نیست چون آن 
کار مناسبتی نبود و »ایستاده ایم2« هم مناسبتی 
نیست. ما به خاطر سطح منازعه ای که برای همیشه 
با دشمن داریم نیاز به این مدل نماهنگ ها داریم. 
امیدواریم نگاه ها در تلویزیون تخصصی تر باشد تا کار 

بجا و بموقع دیده شود. 
  آقای حقیقی! درباره کارهایی که طی این سال ها 

داشتید، توضیح می دهید.
حس�ین حقیقی: من به شکل حرفه ای از سال 89 
وارد عرصه ش��دم و بیشتر کارهایم را با تم آیینی و 
مذهبی و با امید روشن بین کار کردم.  مثل کارهای 
»اشتیاق« و »بارانی شو« که محصول باشگاه سوره 
اس��ت و به مناسبت نیمه ش��عبان و ایام فاطمیه 
ساخته شده است. کارهای زیادی با امید روشن بین 

در قالب همین نگاه ویژه داشتم. 
محمدرضا شفاه: آقای حقیقی از فیلمنامه نویسان 
خوب باشگاه فیلم سوره هستند که متن های زیادی 

برای کارهای ما می نویسند. 
  آقای شفاه! مطلبی اگر هست بفرمایید. 

محمدرضا شفاه: گفتن این حرف برایم تلخ است 
اما چون می ش��نوم در این باره صحبت می شود، 
می گویم. هیچ کس هیچ پولی جیبش نگذاشته. 
هزینه زیادی برای کار ش��ده چون حرفه ای است. 
م��ن اعتقاد دارم اگ��ر کار را ب��ه کاربلد حرفه ای 
سپرده باشید، چه اشکالی دارد که بودجه مناسب 
خرج کنی��د. بویژه وقتی می دانید مس��اله اصلی 
کمبود بودجه نیس��ت چون طی همین زمان که 
ما »ایستاده ایم 2« را س��اختیم تعداد زیادی کار 
دیگر هم ساخته شد و ما از این بابت خوشحالیم، 
اما اگر این کار از بقیه بهتر بود کسی نباید بگوید 
چرا هزینه کردید، چون با تماش��ای کار جوابش 

را می گیرد.

گفت وگوی »وطن امروز« با محمدرضا شفاه و حسین حقیقی

تجربه»ایستاده ایم2« در اختیار سینمای ایران
اخبار

وطن امروز  شماره 1959   شنبه 30 مرداد 1395

نماهن��گ  رونمای��ی  آیی��ن 
»ایس��تاده ایم؛ ت��ا آخرین قطره 
خون« عصر روز چهارشنبه 27 مردادماه در تالار 
اس��وه با حضور اهالی فرهن��گ و هنر همچنین 
مس��ؤولان حوزه هن��ری برگزار ش��د. به گزارش 
فارس، در ابتدای مراسم محسن مومنی شریف با 
تشکر از حضور همه مس��ؤولان فرهنگی، عنوان 
ک��رد: در حاش��یه دی��دار ش��اعران، رهبر معظم 
انقاب از ما خواس��تند تولید نماهنگ هایی مثل 

»ایستاده ایم 1« را ادامه دهیم.
احساس غرور از نماهنگی انقلابی ■

در مراس��م رونمایی نماهنگ »ایستاده ایم 2«، 
سردار حس��ین یکتا طی سخنانی با تحسین این 
نماهنگ، عنوان کرد: من رابطه خوبی با موسیقی 
ندارم اما »ما ایستاده ایم« را مانند آژانس شیشه ای 
باره��ا دیده ام و احس��اس غرور کردم. یک س��رود 
ممکن است نتیجه جنگ را عوض کند. وی ادامه 
داد: م��ا بارها نزدیک خاکریز دش��من از متن های 
عربی و سرودهای حماسی عربی استفاده می کردیم 
تا بتوانیم روحیه آنه��ا را تضعیف کنیم. کاری که 
دوستان شروع کردند با نیتی که دارند درخور توجه 
است. ان شاءالله این تیم نذر کنند تا سرودی حماسی 
برای اربعین بسازند و همه پایکوبان من کنت مولاه 
و هذا مهدی مولا را در راهپیمایی اربعین به منصه 

ظهور برسانیم. در ادامه مراسم 
سردار س��عید قاسمی پشت 
تریبون قرار گرف��ت و درباره 
ارزش ه��ای نماهن��گ »م��ا 
ایستاده ایم« گفت:  روز گذشته 
2 بار و امروز بار س��ومی است 

ک��ه نماهنگ را می بینم. ما بچه های جنگ مقطع 
آخ��ر جنگ را به ی��اد داری��م؛ در آن زمان ناوهای 
آمری��کا وارد خلی��ج فارس ش��دند و حضرت امام 
در جمعی خصوصی اع��ام کردند: »اگر من بودم 
می زدم.« اما به مصحلت دوستان این اتفاق نیفتاد 
و شاهد از دست رفتن صدها هموطن مان در پرواز 

ایرباس بودیم.
انتقاد از مافیای هنری ■

سردار قاس��می در ادامه سخنانش با اشاره به 
ل��زوم انجام برنامه های فرهنگی در کش��ور افزود: 
وقت��ی به دیدار حضرت آقا رفتی��م و گزارش کار 
دادیم، ایش��ان فرمودند ش��ما کج��ا بودید، بیش 
از 20 س��ال به دنبال این طرز تفک��ر بودم. امروز 
بچه های جنگ را متهم به خنگ بودن، تند بودن، 

بی شناسنامگی  و  بی سوادی 
می کنند و در دوره پسابرجام 
این القاب ها بیشتر شده است. 
بس��یار خوش��حالم پ��س از 
فتنه 88 و داستان عماریون 
مافیای س��ینمای مستند و 
موسیقی شکست. شبکه مستند امروز با مدیریت 
سلیم غفوری از فعالیت بی رحمانه منافقین پرده 
برم��ی دارد. وی ادامه داد: »م��ن می دانم مافیای 
هنری در کشور به بچه های جوان میدان نمی دهد 
و گرفت��ن امکانات و تجهیزات جنگی هم معضل 
دیگری اس��ت. ممکن است هزینه ها به نظر زیاد 
بیاید اما این چند صد میلیون در دوره پسابرجام 
و در ای��ن 3 س��ال که دزدی، چپ��اول و غارت را 
می ش��نویم در مقابل حقوق های نجومی مبلغی 
نیس��ت. این پول را به بچه های انقابی ندهند به 
جیب درصف و صفدر می رود«. سردار قاسمی در 
ادامه با انتقاد از مس��یر حرکتی مسؤولان ارشاد، 
گفت: »امروز دغدغه های ارشاد کجاست؟ البته هر 
کاری که ساخته شود ایراداتی دارد، مثل دیکته ای 

که نوشته می شود و این تنها دیکته ظریف است 
که به خودش نمره 20 می دهد برای برجام«.

فردوسی های فرهنگی ■
 پ��س از پخ��ش پش��ت صحن��ه نماهن��گ 
»ما ایستاده ایم 2« وحید جلیلی دیگر فعال فرهنگی 
گفت: »دوس��ت من کلمه قصاری دارد و می گوید 
زمانه ما رستم  های زیادی دارد، فردوسی هایش کم 
هستند. اما امروز باید بگوییم فردوسی های انقاب 
اسامی یک به یک می  رسند؛ قهرمانان این ملت 
گمنام نخواهند بود«. در این مراس��م از حس��ین 
حقیقی )خواننده(، جواد مطوری )مدیر جلوه های 
بص��ری(، محمدباق��ر مفیدی کی��ا )کارگ��ردان(، 
امید روش��ن بین )آهنگس��از( و محمدرضا ش��فا 
)تهیه کننده( تقدیر و تشکر به عمل آمد. در ادامه 
برنامه محمدرضا ش��فا گفت: »مدیون بسیاری از 
جوانانی هستم که مردانه در کنارم ایستادند و برای 
هنر انقاب فعالیت کردند. کمک های مدیران حوزه 
هنری اگر نبود امروز ش��اهد این نماهنگ نبودیم. 
2/5 س��ال تاش امروز با مجاهدت های حمزه زاده 
به بار نشست و به بسیاری از مراکز فرهنگی برای 
کمک مالی س��ر زدم اما همه خالصانه نه گفتند. 
شاید حواس شان به ساخت کارهای انقابی دیگر 
بود. امش��ب نقطه پایان »ایستاده ایم 2« و سرآغاز 

تولید آثار دیگر است«.

در مراسم رونمایی از نماهنگ »ما ایستاده ایم 2« مطرح شد

درخواست تولید اثری حماسی برای اربعین
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